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'.ord3landtykeskommune

0 3 OKT2014
Til kultur og ressursutvalget i Hordaland. Bergen 19.0 .14

Det er trist å lesa at eit slikt utval skal gå inn for ferjekai i Skjelnesodden.

Dei må ha gløymt oppgåvene sine. Dei må ha gløymt at det fins Lov om bevaring av natur,

landskap og biologisk mangfald.

Vegen som må gå gjennom gammal furuskog med mange hol som spettene har funne

mat i har og rødlistearter, Geir Gaarden, Åge Simonsen, Geir Flatabø har funne det.

På andre sida av tidligare skogsveg er ei myr. Skogen i Skjelnesodden er ein kaikfuruskog

med innslag av laurtre, supmskog, barlind, kristtorn. Geir Faltabø har funne mange typer asal

ytters i skogen på Skjelnesodden. Asal, Fagerrogn og rognasal og fleire typar asal, asal vekst

berre i Norge og Norge har internasjonalt ansvar for å ta vare på dei. Fordi det er rikt

mangfald i skogen, er det og god mat for homler og bier.

I skogen er det hønsehaukreir, havnørna iikar seg i Skjelnesodden. Snart kjem oteren tilbake.

Det er ein plass som heiter «Otraleia» I skogen.Det fins forskjellige typar spetter. I en dam

på neset og innerts i Glevika har paddene sin dam. Sjøen i Glevika er fantastisk å oppleve. At

eit «kultur utvaig» skal gå inn for å ødelegge denne naturen er helit uforståeligt. Sjøen der

ferjeleie skal liggja er heller ikkje undersøkt. Ein kan lura på om det fleste politikara er

prostituerte no til dags.

Sjøfuglen tjeld har reir i strandsonda. Naturverforbundet i Hordaland og Kvinnherad gjer

innsigelse mot ferjeleie. Vestlandskogen fanger dobbelt så mykje co2 som tropisk regnskog.

For naturvernforbundet i Kvinnherard

Dagny Fuglø
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FOLGEFONN-KONFERANSEN

Program

Onsdag 27. august 2014

Ordstyrar: Anniken Friis, Fylkesmannen i Hordaland

1100

1230

Registrering og lunsj

Opning




1240 Velkomstord Ordførar Synnøve Solbakken,

Kvinnherad kommune
1255 Naturmangfaldet —viktig å verdsetje, men

krevjande å forvalte
Fylkesmann Lars Sponheim

1310 Folgefonnsenteret. Kva er det, og kva kan det bli? Forskar Øystein Skaala,
Havforskingsinstituttet

1325 Buførevegen /Pilegrimsvegen: Eit døme på Kåre Grønsnes, Interessegruppa for




utvikling av og verdiskaping i Folgefonna

nasjonalpark
Buførevegen/Pilegrimsvegen

1345 Hardangernaturen har særpreg. Kva består

særpreget i, og kor viktig er det?

Ass. miljøvernsjef Stein Byrkjeland

1430 Kaffi og frukt




1500 Storsalamanderen i Geitaknottane Nasjonalparkforvaltar Magnhild




Berge

1520 Kvitryggspetten i Hardanger —kva er vi spart for

når naturen fungerer som den skal?

Seniorforskar Magne Sætersdal,

Institutt for Skog og Landskap

1550 Fjellreven i Noreg —eit døme på kva Noreg gjer Seniorforskar Arild Landa, Norsk




når ein del av mangfaldet er tapt Institutt for Naturforskning +[01.5L/

1615 Beinstrekk




1640 Hubroen —kvifor forsvann den frå Hardanger, og
kan vi få den att?

Rådgjevar Magnus Johan Steinsvåg

1700 Avslutting første dag




1800 Naturarven i Hardanger —internasjonalt
potensial!

Staffan Widstrand, Rewilding Europe

1930 Steinparken i Rosendal —aperitiff mm




2015 Middag






Torsdag 28. august 2014

Ordstyrar: Anniken Friis, Fylkesmannen i Hordaland

0730 Frukost




0900 Økosystemtenester —ein føresetnad for velferd Pr sjektteiar Ivar Baste, Seksjon for




til verdas befolkning glc alt naturmangfald,

Mi :ødirektoratet

0930 Hardangerfjorden —ein føresetnad for velferda i

Hardanger!

Se iorforskar Stein Mortensen,

Ha forskingsinstituttet

1000 Von i hangande snøre —om laks og sjøaure i Fis eforvaltar Gry Walle




Hardangerfjorden




1030 Kaffi og frukt




1100 Vestlandsskogen i eit klimaperspektiv Pn fessor Anders Lundberg, Institutt
for geografi, Universitetet i Bergen

1130 Folgefonna —bidreg med meir enn til is i drinken!

Kan isbreen på Fonna nyttast i global

klimaforsking?

Fø steamanuensis Kikki Kleiven,

Ur versitetet i Bergen

1200 Oppsummering og avslutting Mi :øvernsjef Kjell Kvingedal

1215 Lunsj
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GårinnforSkjelnesodden
Kultur-ogressursutvaleii Hoid&-
landfylkeskommuneharvorepå
synfaringpåferjekaienpåVaralds-
øy,og gjekketterpåinnforå flytta
ferjestøettil Skjelnesodden.
Imøteprotokollentilfylkesutvaletfrå28.
auguststårdet at einleggtilgrunn at ein
kan nytta eksisterandeskogsbilve som
vegtrasé for å avgrensainngrep _ d-
skapet. Ein må også avklara kli,44.om
er mest tenleg ferjestø,og ta ofilsyntil
strandsona,ogskjermaGlevikaoKflest-
vikafor inngrep.Området må undersø-
kjasti sambandmed reguleringSplanen.
I tilleggskalein innarbeida kci~te-
duserandeog forenklandetiltak og løy-
singar.

Ansvarog framdrift
Bakgrunnenforat sakavart tekenopp er
at fylkestingsrepresentantBentheBond-



hus (Sp)sendtespørsmåltil fylkesordfø-

raren om framdrifta i saka om nytt fer-
jestø. Ho spurde også om kven som har
ansvaret for reguleringsarbeidet.

—Det er Kvinnherad kommune som
er planmynde for ferjesie på Varaldsøy.
Kommunen vil difor gjera vedtak om
plan. Gjennomføring av planen vert ei
anna sak, der både løysingar; fmansier-
ing og framdrift må avklarast, svarte fyl-
kesordføraren.

Fylkeskommunen ved samferdselsav-
delinga har delteke i ei prosjektgruppe,
og støtta planleggingsarbeidet økono-
misk. Sarriferdselsavdelinga har tidle-
gare tilrådd opprusting aVeksisterande
ferjestøfordidei rneintedet villebli pro-
blem med å finanSieradet fyIkeskom-
munale prosjektet.Opprusthigv# grovt
kalkulerttil 10- -nytt ferjestø til
ca.60mill.

Mari Mehl

Tomøteom
samferdSle
Fylkesdirektørfor samferdsle,
Håkon Rasmussen,opplyste
i fylkesutvalet 28.augustat,
Hordaland fylkeskommtfile
har hatt to møte med Kvirn-
herad kommune i sommar.
Eitt om båt/ferje og kol-
lektivtrafikk, og eitt om veg.
Kommunen gjer planarbeid
på eige infbativ for fiyttingav
ferjekalen på Varaldsøy.
keskommunen har bede kom-
munen om analyseav vind og
straumpåriy,rokalisering,før
åveratr,jggr13tlIgjenge,p4
regularitet
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